
 PROTOKÓŁ NR XXXVII/09

Z XXXVII SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  29 stycznia 2009 rokuę

w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

           Przewodnicz cy Rady Miejskiej,  Tadeusz Cwynar – przywitawszy zebranych orazą  

stwierdziwszy prawomocno ć obrad - o godzinie 8:12 otworzył XXXVII Sesj . W posiedzeniuś ę  

uczestniczyło 12 Radnych (nieobecni usprawiedliwieni: p. Ł giewka, p. Machnica, p. Nowicki –ą  

zał cznik nr 1), co wobec ustawowego składu Rady, wynosz cego 15 osób, stanowi quorum.ą ą

  Burmistrz Miasta, Mirosław Górecki, poprosił o uj cie w porz dku obrad projektu uchwały wę ą  

sprawie  upowa nienia  Dyrektora  Miejskiego  O rodka  Pomocy  Społecznej  w  Kowarach  doż ś  

podejmowania działa  wobec dłu ników alimentacyjnych, wyja niaj c,  i  Wydział  Nadzoru iń ż ś ą ż  

Kontroli  Wojewody Dolno l skiego zwrócił  uwag ,  e  uchwała podj ta na poprzedniej  Sesjiś ą ę ż ę  

wchodziła w ycie z dniem podj cia, a powinna zostać opublikowana.ż ę

Przewodnicz cy  –  zaznaczywszy,  i  projekt  ów  stanowiłby  punkt  g  –  poddał  podą ż  

głosowanie wniosek Burmistrza. Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p.ę ą  

Machnica, p. Mazurak). Wniosek został przyj ty jednogło nie.ę ś  

Nast pnie Przewodnicz cy odczytał porz dek obrad (zał cznik nr 3), który – poddanyę ą ą ą  

pod głosowanie – równie  przyj ty został jednogło nie, a przedstawiał si , jak poni ej.ż ę ś ę ż

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą

3. Sprawozdanie z prac mi dzy sesjami:ę

-  Burmistrza  (prezentacja  multimedialna  dotycz ca  realizacji  II  etapu  projektu  pn.ą  

„Karkonoski System Wodoci gów i Kanalizacji”) ,ą

- Przewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Przewodnicz cych Komisji,ą

- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa.

4. Pytania i interpelacje.

5. Wybór Wiceprzewodnicz cego Rady Miejskiej w Kowarach.ą

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)rozpatrzenia skargi Pani Krystyny Koralewskiej na działanie Dyrektor Zarz du Eksploatacjią  

Zasobów Komunalnych w Kowarach;

b)rozpatrzenia skargi Pana Zbigniewa Pawlaka na bezczynno ć Dyrektor Zarz du Eksploatacjiś ą  

Zasobów Komunalnych w Kowarach;

c)rozpatrzenia skargi Pani Marii Gajewskiej na bezczynno ć Burmistrza Miasta Kowary;ś

d)uchwalenia  regulaminu okre laj cego  wysoko ć oraz  szczegółowe warunki  przyznawaniaś ą ś  
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nauczycielom  dodatków:  za  wysług  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki  pracy,ę  

wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe i godziny dora nych zast pstw oraz nagród zeź ę  

specjalnego  funduszu  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  w  przedszkolu 

prowadzonych przez Gmin  Kowary w roku 2009;ę

e)zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej;

f)bud etu Miasta Kowary na 2009 rok;ż

g)upowa nienia  Dyrektora  Miejskiego  O rodka  Pomocy  Społecznej  w  Kowarach  doż ś  

podejmowania działa  wobec dłu ników alimentacyjnych.ń ż

7. Sprawy ró ne.ż

Ad. 3 Burmistrza (zał cznik nr 4)ą

 Przewodnicz cy  zapytał  o  spotkanie  z  przedstawicielami  wrocławskiej  firmy  odno nieą ś  

warunków oraz zakresu prac przy Lokalnym Programie Rewitalizacji.

  Burmistrz odparł, i  podpisano ju  umow , a dokument ów nale y przedstawić Marszałkowi -ż ż ę ż  

w  celu  zaopiniowania  -  do  ko ca  lutego.  Burmistrz  zaprosił  Radnych  do  pracy  nad  LPR,ń  

przypominaj c, i  obejmuje on obszar od Ko cioła do Poczty oraz były budynek PTTK.ą ż ś

Nast pnie  Burmistrz  poinformował  o  przyznaniu  przez  Zarz d  Dolno l skiej  Organizacjię ą ś ą  

Turystycznej Nagrody „Produkt Roku 2008” Zjazdowi Sanami Rogatymi.  

  P. P dziwiatr – nawi zuj c do spotkania z Firm  BIM – chciała wiedzieć, jakie Burmistrz miałę ą ą ą  

uwagi do zimowego utrzymania dróg oraz jakich ustale  dokonano.ń

  Burmistrz oznajmił, i  miał du o zastrze e  odno nie realizacji zawartej umowy – główne toż ż ż ń ś  

zbyt pó ny wyjazd pracowników do od nie ania, posypywania dróg oraz chodników. Zdaniemź ś ż  

Burmistrza  sprz tanie  Miasta  równie  nie  jest  odpowiednie.  Burmistrz  zapewnił  oą ż  

wyci gni ciu konsekwencji finansowych wobec Firmy, o ile nie ulegnie to zmianie.ą ę

  P. Ujma zapytała o efekt rozmów z wła cicielami baru „Smakosz”. ś

 Burmistrz  poinformował,  e  zwrócili  si  oni  o  wydzier awienie  terenu w celu  ogrodzeniaż ę ż  

wej cia do baru, tak, aby klienci nie przechodzili pod oknami mieszka ców oraz zobowi zaliś ń ą  

si  do wygłuszenia pomieszczenia.ę

  W dalszej cz ci obrad Burmistrz przedstawił prezentacj  multimedialn  dotycz c  II etapuęś ę ą ą ą  

projektu pn. „Karkonoski System Wodoci gów i Kanalizacji”.ą

 Nast pnie  p.  Mazurak  zapytał,  kiedy  rozpocznie  si  jego  realizacja,  o  ile  zostanieę ę  

zaklasyfikowany.

  Burmistrz odparł, i  projekt ów jest bardzo skomplikowany, tote  nie mo e okre lić, jak b dzież ż ż ś ę  

przebiegało to przedsi wzi cie.ę ę

   P. Mazurak stwierdził, e do tego czasu nie zmieni si  sytuacja w Mie cie.ż ę ś

 Burmistrz  potwierdził,  zaznaczaj c,  i  prowadzone  s  działania  dora ne  -  w  celuą ż ą ź  

zabezpieczenia  Krzaczyny  doprowadzono  awaryjne  zasilanie  z  uj cia  b d cego  własno cię ę ą ś ą 

KSWiK.

 P.  Kosowski  zapytał  o  kwot ,  jak  dysponuje  Narodowy  Fundusz  Ochrony  rodowiska  ię ą Ś  

Gospodarki Wodnej, zastanawiaj c si , czy wystarczy pieni dzy i na ile, je li projekt zostanieą ę ę ś  
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odrzucony.

  Burmistrz skwitował, e w przypadku kortów tenisowych pracownik nie doczytał do ko ca iż ń  

nie doł czył jednego druku, w zwi zku z czym projektu nie przyj to, dlatego te  Burmistrz nieą ą ę ż  

chciałby wnikać w szczegóły, niemniej zapewnił,  i  robione jest wszystko, by został zło onyż ż  

wła ciwie.ś

Przewodnicz cy ą odczytał swoje sprawozdanie (zał cznik nr 5). ą

Komisji O wiaty i Kulturyś

  P. Klepacz odczytała protokół z 28 stycznia (zał cznik nr 6).ą

  Przewodnicz cy poprosił o przedstawianie tylko wniosków. ą

Komisji Rewizyjnej

  P. Ujma – wyja niwszy, e spotkano si  w sprawie rozpatrzenia skarg – odczytała wnioski z: 7ś ż ę  

(zał cznik nr 7) oraz 14 stycznia (zał cznik nr 8).ą ą

Komisji Bud etu, Planowania i Finansówż

  P. Pohoska odczytała porz dek obrad oraz fragmenty protokołu z 19 stycznia (zał cznik nr 9)ą ą  

oraz  poinformowała,  i  podczas  posiedzenia,  które  odbyło  si  28  stycznia  zło onoż ę ż  

sprawozdanie za 2008 rok i przedstawiono projekt planu pracy na kolejny. 

Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej

  P. Pło ski omówił przebieg spotkania z 27 stycznia (zał cznik nr 10).ń ą

Komisja Sportu, Turystyki i Współpracy z Zagranicą

  P. Kosowski oznajmił, e posiedzenie 22 stycznia po wi cono przyj ciu sprawozdania za 2008ż ś ę ę  

rok oraz sprawom bie cym.żą

Komisji Gospodarki Komunalnej

  P. Kołodziej odczytał porz dek obrad oraz wnioski z 14 stycznia (zał cznik nr 11).ą ą

Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK

 P.  Pohoska  zaznaczyła,  i  dostarczyła  Radnym  materiały  dotycz ce  Sesji  Zgromadzeniaż ą  

Zwi zku Gmin Karkonoskich, które ma si  odbyć 30 stycznia. ą ę

Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”

 Burmistrz poinformował o podpisaniu umowy z Euroregionem odno nie realizowanego juś ż 

projektu oraz zło eniu kolejnego, dotycz cego wjazdu na Okraj.ż ą

Ad. 4 P. Klepacz zapytała o budow  nowego Komisariatu Policji.ę
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  Burmistrz wyja nił, e zrobiono wszystko, co nale y do Gminy, a sprawa długo „le ała” wś ż ż ż  

Starostwie  Powiatowym -  w  grudniu  Burmistrz  otrzymał  wiadomo ć  o  przekazaniu  jej  doś  

Urz du Wojewódzkiego.ę

 P.  Pohoska  poprosiła  o  zmobilizowanie  Firmy  BIM do  posypywania  dróg,  zwłaszcza  koło 

wiaduktu przy ul. Wiejskiej. 

  P. Ujma zapytała o maj ce tam powstać przedszkole.ą

 Burmistrz  odparł,  i  rozmawiał  z  osob  zainteresowan ,  która  podtrzymuje  swój  zamiarż ą ą  

odno nie realizacji tego przedsi wzi cia.ś ę ę

9:20-9:36 – przerwa.

Ad. 5 Przewodnicz cy zaproponował powołanie p. Pohoskiej do Komisji Skrutacyjnej.ą

 P. Pohoska wyraziła zgod . Ta kandydatura przyj ta została 11 głosami „za” - 1 osoba nieę ę  

wzi ła udziału w głosowaniu. Na sali obecnych było 12 Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p.ę ą  

Machnica, p. Nowicki).

 P.  Ujma  zgłosiła  p.  Kołodzieja,  który  równie  wyraził  zgod .  Kandydatur  t  przyj toż ę ę ę ę  

jednogło nie. W głosowaniu udział wzi ło 12 Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p. Machnica, p.ś ę ą  

Nowicki).

 P. Pohoska zgłosiła p. Ujm . Po wyra eniu zgody przez Radn , przyst piono do głosowania.ę ż ą ą  

Wzi ło  w  nim  udział  12  Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Machnica,  p.  Nowicki).ę ą  

Kandydatura p. Ujmy przyj ta została jednogło nie.ę ś

9:37-9:38 – przerwa.

  P. Ujma oznajmiła, e Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała si , a ona została Przewodnicz c .ż ę ą ą

  Nast pnie zgłaszano kandydatów na Wiceprzewodnicz cego.ę ą

  P. Nowosielski zaproponował p. Bierowskiego, mówi c, i  nie musi tego uzasadniać.ą ż

  P. Bierowski przyznał, e pełnienie tej funkcji po p. Tryhubczaku, który zaanga ował si  całymż ż ę  

sercem,  nie  b dzie  proste.  Radny  zaznaczył,  i  z  powodu  obowi zków  zawodowych,  jegoę ż ą  

dyspozycyjno ć  b dzie  znacznie  mniejsza,  niemniej,  o  ile  to  nie  przeszkadza,  zgadza  siś ę ę 

kandydować.

9:39 – do obraduj cych doł czył p. Machnica.ą ą

 P.  Kołodziej  wskazał  kandydatur  p.  Klepacz,  dodaj c,  e  motywacja  jest  ta  sama,  coę ą ż  

poprzednio.

  P. Klepacz odmówiła. 

  P. Tyrawa zgłosił kandydatur  p. Mazuraka.ę

  P. Mazurak zgodził si , podkre laj c, i  pełni funkcj  Radnego czwart  kadencj , nie nale y doę ś ą ż ę ą ę ż  

adnej organizacji społeczno-politycznej, adnego klubu, a chciałby, aby wybrano osob , któraż ż ę  
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nie jest kierowana przez adn  z tych instytucji.ż ą

  P. Machnica zaproponował kandydatur  p. Kołodzieja, argumentuj c, e uzasadniać nie musi,ę ą ż  

gdy  bardzo długo pracuje on w Radzie.ż

  P. Kołodziej wyraził zgod , rezygnuj c z udziału w Komisji Skrutacyjnej.ę ą

 Przewodnicz cy – jako e nie zgłoszono wi cej kandydatur – zaproponował, by do Komisjią ż ę  

Skrutacyjnej  doł czył  p.  Machnica,  który  wyraził  na  to  zgod .  Kandydatur  t  przyj to  10ą ę ę ę ę  

głosami  „za”,  przy  2  „przeciw”  i  1  „wstrzymuj cym  si ”.  W  głosowaniu  udział  wzi ło  13ą ę ę  

Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p. Nowicki).ą

  Przewodnicz cy poprosił Komisj  Skrutacyjn  o przygotowanie kart do głosowania.ą ę ą

9:43-9:52 – przerwa. 

 Po  rozdaniu  kart  do  głosowania  p.  Król,  Radca  Prawny,  przypomniała,  i  obowi zujeż ą  

bezwzgl dna wi kszo ć, czyli wi kszo ć głosów „za”, ni  „wstrzymuj cych si ” oraz „przeciw” -ę ę ś ę ś ż ą ę  

musi być 8 głosów pozytywnych.

  P. P dziwiatr zapytała, dlaczego 8.ę

  P. Król oznajmiła, e bezwzgl dna wi kszo ć przy składzie Rady 15, wynosi 8, bez wzgl du naż ę ę ś ę  

to ile osób jest.

  P. P dziwiatr skwitowała, i  s dziła, e liczy si  od obecnych.ę ż ą ż ę

  P. Król zaprzeczyła, mówi c, i  od składu Rady – tak brzmi przepis. ą ż

  Przewodnicz cy przypomniał, e jest to głosowanie tajne.ą ż

  P. Król dodała, i  je li która  z osób uzyska tak  wi kszo ć w pierwszym głosowaniu, b dzież ś ś ą ę ś ę  

jedno, je li nie – do nast pnej tury przejd  osoby, które zdobyły najwi ksz  ilo ć głosów.ś ę ą ę ą ś

 Przyst piono do głosowania –  Przewodnicz cy odczytywał  nazwiska Radnych w kolejno cią ą ś  

alfabetycznej, a ci po kolei wrzucali karty z oddanymi głosami do urny.

  Nast pnie Przewodnicz cy poprosił Komisj  Skrutacyjn  o policzenie głosów.ę ą ę ą

9:55-10:06 – przerwa.

  P. Ujma odczytała protokół z I tury głosowania (zał cznik nr 12) – p. Bierowski otrzymał 5ą  

głosów, a p. Mazurak oraz p. Kołodziej po 4, tote  niezb dne było przeprowadzenie dogrywkiż ę  

pomi dzy kandydatami, którzy otrzymali równ  ilo ć głosów.ę ą ś

  Przewodnicz cy poprosił Komisj  Skrutacyjn  o przygotowanie kart do głosowania.ą ę ą

10:08-10:22 – przerwa.

   Po rozdaniu kart, oddaniu głosów przez Radnych oraz odczytaniu ich nazwisk w kolejno ciś  

alfabetycznej przez Przewodnicz cego, ka dy z nich wrzucał otrzyman  kart  do urny.ą ż ą ę

 Nast pnie  Przewodnicz cy  poprosił  Komisj  Skrutacyjn  o  policzenie  głosów  orazę ą ę ą  

sporz dzenie protokołu.ą
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10:23-10:38 – przerwa.

 P.  Ujma odczytała protokół  z dogrywki  I  tury głosowania (zał cznik nr 13) –  p.  Mazuraką  

otrzymał 5 głosów, a p. Kołodziej - 6, tote  do kolejnej tury głosowania przeszli: p. Bierowskiż  

oraz p. Kołodziej.

  Przewodnicz cy poprosił o rozdanie - przygotowanych podczas przerwy - kart do głosowania. ą

  P. Król oznajmiła, i  w paragrafie 52 ust p 2 Statutu Gminy okre lono, co to jest bezwzgl dnaż ę ś ę  

wi kszo ć  głosów,  niemniej  –  w  ocenie  Radcy  Prawnego  –  nie  jest  to  spójne  z  poj ciemę ś ę  

bezwzgl dnej  warto ci,  co  potwierdza  Komentarz  dotycz cy  trybu  głosowania  uj tego  wę ś ą ę  

artykule 19 ustawy o samorz dzie gminnym: ą W braku uregulowania trybu głosowania tajnego 

w statucie  mo liwe jest  jednak dokonanie  wyboru przewodnicz cego wprost  na  podstawież ą  

artykułu 19 ust p 1 (...)  Istotne jest  zatem, aby głosowanie było tajne, a wybór dokonanyę  

bezwzgl dn  wi kszo ci  głosów. W takiej sytuacji praktycznie nie wchodzi w gr  mo liwo ćę ą ę ś ą ę ż ś  

oddania głosu niewa nego. Podobnie bowiem, jak w głosowaniu jawnym, radny oddaje głosż  

„za”, „przeciw”, „wstrzymuj cy si ” (oddaje głosy puste albo nie oddaje głosu w ogóle, co jestą ę  

z tym równoznaczne).

P. Król wyja niła, e nie ma kategorii głosu niewa nego, dlatego te  – tak, jak w poprzednimś ż ż ż  

głosowaniu  –  głosy  te  s  zaliczane  do  „wstrzymuj cych  si ”.  Tak  było  to  interpretowaneą ą ę  

poprzednio.  Radca  Prawny  odczytała  kolejny  fragment  Komentarza:  Kategoria  głosów 

niewa nych  mogłaby  si  pojawić  jedynie  w  przypadku  ustalenia  takich  zasad  w  statucie.ż ę  

Głosowanie  jest  aktem  podstawowym  i  decyduj cym  o  wyborze,  natomiast  jegoą  

uzewn trznienie nast puje w charakterze uchwały rady gminy stwierdzaj cej wybór na jedn  zę ę ą ą  

tych funkcji, maj cej charakter wył cznie deklaratoryjny.  ą ą

P. Król stwierdziła, i  przychyla si  do owego stanowiska, sprzecznego z zapisem w Statucie.ż ę  

Radca Prawny zaznaczyła równie , e w jej ocenie Komisja Skrutacyjna powinna bezwzgl dnż ż ę ą 

wi kszo ć liczyć z  ilo ci  osób znajduj cych si  w trakcie głosowania,  a  przez bezwzgl dnę ś ś ą ę ę ą 

wi kszo ć nale y uwa ać wi ksz , o co najmniej jeden liczb  głosów „za”, w kontek cie głosówę ś ż ż ę ą ę ś  

„wstrzymuj cych si ” i głosów „przeciw”.ą ę

Nast pnie p.  Król  odczytała orzeczenie z 1991 roku do artykułu 19 ustawy o samorz dzieę ą  

gminnym: Ustawa nie okre la bli ej, jak nale y rozumieć bezwzgl dn  wi kszo ć – wyj ć trzebaś ż ż ę ą ę ś ś  

od niew tpliwej  zasady  niepodzielno ci  głosów,  a  wi c  od tego,  e  jeden głos  jest  zawszeą ś ę ż  

minimaln  jednostk  obliczeniow  w ka dym głosowaniu. Przy nieparzystej liczbie głosów nieą ą ą ż  

da si  zastosować reguły 50+1, bezwzgl dna liczba głosów, jest to pierwsza liczba naturalnaę ę  

przewy szaj ca połow  wa nie oddanych głosów, przy czym za wa nie oddane głosy rozumież ą ę ż ż  

si  wszystkie głosy, w tym głosy „wstrzymuj ce si ” i głosy „przeciw”.    ę ą ę

P.  Król  skonkludowała,  i  w  w jej  ocenie  tak  nale y  przeliczyć  głosy  w  trakcie  czynno ciż ż ś  

głosowania.

 P. Tyrawa oznajmił, e wyniki drugiego głosowania – po interpretacji - nale ałoby tłumaczyćż ż  

tak, i  jest 7 głosów w cz ci, która nie przewy sza ilo ci głosów uzyskanych „za”, gdy  jest 7ż ęś ż ś ż  

głosów.
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  P. Bierowski zaznaczył, e jest zwykła wi kszo ć głosów.ż ę ś

  P. Ujma potwierdziła, mówi c, i  to było uzupełniaj ce głosowanie.ą ż ą

 P.  Król  powtórzyła,  e  nie  było  jeszcze  drugiej  tury  głosowania,  a  jedynie  głosowanież  

uzupełniaj ce.ą

  P. Tyrawa zapytał, czy w takim przypadku głosowanie jest zwykł  wi kszo ci  głosów.ą ę ś ą

  P. Król odparła, i  ustawa tego nie rozstrzyga – ka de z przyj tych rozwi za  mo e być uznaneż ż ę ą ń ż  

za prawidłowe lub bł dne, dlatego te  w przypadku dogrywki – skoro nie ma uregulowania wę ż  

ustawie  –  nale y  zastosować  zasady  zdrowego  rozs dku,  pewnej  logiki  post powania.ż ą ę  

Dogrywka  nie  miała  charakteru  wyłonienia  Wiceprzewodnicz cego,  tote  nie  ma  nicą ż  

wspólnego  z  bezwzgl dn  wi kszo ci .  W  pierwszej  turze  zostałby  wybranyę ą ę ś ą  

Wiceprzewodnicz cy,  gdyby  otrzymał  bezwzgl dn  wi kszo ć  głosów,  a  skoro  nikt  jej  nieą ę ą ę ś  

uzyskał, to do kolejnego głosowania przechodz  osoby z najwi ksz  ilo ci  głosów. Ta samaą ę ą ś ą  

reguła jest stosowana przy dogrywce pomi dzy osobami, które posiadaj  równ  ilo ć głosów.ę ą ą ś  

Radca  Prawny  zaznaczyła,  e  jest  to  rodzaj  interpretacji  oparty  na  logice  –  nie  byłobyż  

w tpliwo ci, gdyby zostało to uregulowane w Statucie.ą ś

Podsumowuj c, p. Król oznajmiła, i  niew tpliwie do samego aktu głosowania nad wyborem naą ż ą  

funkcj , trzeba zachować bezwzgl dn  wi kszo ć.ę ę ą ę ś

  P. Tyrawa stwierdził, e skoro ostatni tryb głosowania nale ałoby uznać za tryb, w którymż ż  

wyłaniany jest kandydat zwykł  wi kszo ci  głosów, a paragraf 52 Statutu okre la:  ą ę ś ą ś Zwykła 

wi kszo ć głosów jest to liczba wa nie oddanych głosów „za”, przewy szaj ca liczb  głosówę ś ż ż ą ę  

„przeciw”, to przyjmuj c, i  głosy niewa ne w tym przypadku te  nale ałoby uznać jako głosyą ż ż ż ż  

„przeciw”, nie ma wysoko ci przewy szaj cej, gdy  jest 6 do 7.ś ż ą ż

  P. Król wyja niła, e tu nie mówi si  o zwykłej czy bezwzgl dnej wi kszo ci, lecz o przej ciuś ż ę ę ę ś ś  

jednego kandydata, maj cego najwi ksz  ilo ć głosów. Jest to rodzaj zwyczaju, który nie zostałą ę ą ś  

opisany w Statucie. 

  P. Mazurak oznajmił, i  chciałby zło yć protest, gdy  obecnie trwa dyskusja nad sposobemż ż ż  

liczenia  głosów,  zasadami  dogrywki,  a  podj to  decyzj  bez  –  przedstawionej  teraz  –ę ę  

interpretacji. Radny skonstatował, e zasady głosowania powinny być omówione przed jegoż  

rozpocz ciem,  dlatego  te  –  według  p.  Mazuraka  –  to,  które  si  odbyło,  jest  niezgodne  zę ż ę  

prawem, poniewa  nie pouczono Radnych o zasadzie głosowania w drugiej turze.ż

  P. Król odparła, i  mo na powtórzyć t  czynno ć, zaznaczaj c, e zasady oraz bezwzgl dnaż ż ę ś ą ż ę  

wi kszo ć zostały wyja nione – w tpliwo ci, które pojawiły si  w kontek cie zapisów Statutu sę ś ś ą ś ę ś ą 

elementem głosowania. Radca Prawny podkre liła, i  Radni s  po pierwszej turze, w którejś ż ą  

wyłoniono kandydatów z najwi ksz  ilo ci  głosów. W ocenie p. Król nie została naruszonaę ą ś ą  

zasada  tajno ci,  kandydatów  zgłoszono  prawidłowo,  a  to  s  czynno ci,  które  mogłybyś ą ś  

spowodować  niewa no ć.  Natomiast  Radni  przed  głosowaniem  maj  swobod  oraz  pełnż ś ą ę ą 

wiedz  odno nie sposobu głosowania oraz liczenia bezwzgl dnej wi kszo ci w trakcie wyboru.ę ś ę ę ś

  P. Mazurak stwierdził, e powinno to być jasne - skoro zacz to głosować na zasadzie artykułuż ę  

przytoczonego przez p. Tyraw , to nale y ci gn ć wszystko na tej zasadzie. Zdaniem Radnegoę ż ą ą  

podczas doj cia do sedna sprawy s  dwa rodzaje głosowa , co jest sprzeczne z prawem. Nieś ą ń  
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mo e  być  bowiem  w  jednej  sprawie  dwóch  rodzajów  oraz  interpretacji  głosowa .ż ń  

Rozpoczynaj c głosowanie, Radni powinni dokładnie znać wszelkie zasady, które s  jasne dlaą ą  

wszystkich podejmuj cych decyzj  w tej czy innej kwestii.ą ę

P.  Mazurak powtórzył,  i  sprawa nie  została dokładnie  wyło ona Radnym przed podj ciemż ż ę  

decyzji, przynajmniej w drugim głosowaniu.

  Przewodnicz cy zapytał, czy wyja nienia p. Król s  dla wszystkich jasne oraz czy p. Mazuraką ś ą  

nie b dzie zgłaszał adnych zastrze e , je eli dogrywka zostanie powtórzona.ę ż ż ń ż

  P. Kosowski chciał si  upewnić, czy głosy oddane niewa nie, zaliczane s  jako „wstrzymuj ceę ż ą ą  

si ”.ę

  P. Król potwierdziła.

 P.  Pohoska  oznajmiła,  e  nie  wie,  czy  obydwa  mo na  tak  potraktować,  gdy  jeden  byłż ż ż  

„wstrzymuj cy si ”, a drugi był głosowaniem na jednego i drugiego kandydata, dlatego te  nieą ę ż  

mógł być wa nym głosem.ż

   P. Klepacz oraz p. Kołodziej stwierdzili, i  był niewa ny.ż ż

  P. Król skwitowała, e dlatego te  przychyla si  do sposobu liczenia oraz sposobu wykładni,ż ż ę  

wyra onego  przez  interpretatora  w  Komentarzu,  co  oznacza,  i  w  protokole  Komisjaż ż  

Skrutacyjna opisze: głosy wa ne - tyle, niewa ne - tyle, „wstrzymuj ce si ” - tyle, głosy „za” -ż ż ą ę  

tyle. Niemniej przy wyliczeniu bezwzgl dnej wi kszo ci, głosy, które maj  charakter niewa ny,ę ę ś ą ż  

zalicza si  po stronie negatywnej, czyli do głosów „wstrzymuj cych si ” oraz głosów „przeciw”ę ą ę  

i niewa nych.ż

Statut nie wskazuje bowiem, co to jest głos niewa ny, nie ma równie  adnego przepisu lubż ż ż  

regulacji prawnej, która okre la głosy wa ne oraz niewa ne. ś ż ż

Głosy wa ne to te oddane w sposób prawidłowy, na karcie do głosowania, poprzez krzy yk, takż ż  

jest  w  wyborach  powszechnych  i  w  ka dych  innych  –  je eli  przysługuje  uprawnienie  doż ż  

jednego głosu, a skre lenia s  w dwóch kratkach, to s  głosy niewa ne.ś ą ą ż

 P. Mazurak zaznaczył, e poprzednie głosowania uwzgl dniały głos niewa ny.ż ę ż

 P. Król odparła, i  poprzednio zaliczano je wła nie w taki sposób, uznaj c, e s  one cz ciż ś ą ż ą ęś ą 

negatywn .ą

  P. Ujma oraz p. Pohoska potwierdziły to.

  P. Mazurak oznajmił, i  podawano: głos wa ny, głos „za”, „przeciw”.ż ż

 P. Król stwierdziła, e łatwo jest zaliczyć w sposób negatywny, dlatego te  ustawodawca lubż ż  

komentatorzy  id  w  tym  kierunku,  gdy  bezwzgl dna  wi kszo ć  wymaga  wi kszo cią ż ę ę ś ę ś  

pozytywnej, czyli musi być 7.

  P. Mazurak podkre lił, i  chodzi o 7 wa nych głosów, tote  tu trzeba okre lić, który głos jestś ż ż ż ś  

wa ny,  a  który  –  nie.  Radny  nadmienił,  e  Trybunał  Konstytucyjny  z  1995  roku  również ż ż 

tłumaczy, na jakiej zasadzie jest liczona bezwzgl dna wi kszo ć i cały czas jest mowa o tzw.ę ę ś  

głosach wa nych.ż

  P. Król skwitowała, i  nie jest wyroczni  prawa – ma swój pogl d, a jednocze nie posiłkuje siż ą ą ś ę 

Komentarzem, który idzie w tym samym kierunku: W takiej sytuacji praktycznie nie wchodzi w 

gr  mo liwo ć oddania głosu niewa nego. Podobnie bowiem, jak w głosowaniu jawnym radnię ż ś ż  
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oddaj  głosy „za”, „przeciw”, „wstrzymuj ceą ą  si ” (oddaj  głos pusty albo nie oddaj  głosu wę ą ą  

ogóle, co jest z tym równoznaczne).

  Nast pnie trwała dyskusja na temat liczby głosów.ę

  Ostatecznie p. Pohoska stwierdziła, e jest 11 oddanych głosów, 2 – niewa ne, z tych 11 – 6ż ż  

jest „za”, 5 „przeciw”.

  P. Kosowski oraz p. Tyrawa zapytali, co z tymi dwoma.  

 P.  Król  wyja niła,  i  ona  liczyłaby  bezwzgl dn  wi kszo ć w nast puj cy  sposób:  13  osóbś ż ę ą ę ś ę ą  

głosuje,  z  tego  dwie  osoby  w ogóle  nie  skre laj  albo skre laj  w inny  sposób,  5  głosujeś ą ś ą  

„przeciw”, jest 7 głosów „przeciw”, kto  dostaje 5 głosów „za”.ś

   P. Pohoska oznajmiła, e chodzi o rozgrywk , pytaj c jednocze nie za kim jest ten głos.ż ę ą ś

  P. Król odparła, i  głosy „przeciwne”, „wstrzymuj ce si ”, niewa ne nie s  za kim , nie sż ą ę ż ą ś ą 

„za”.

   P. Mazurak dodał, e s  uwa ane za bior ce udział w wyborach, lecz nie s  „za”.ż ą ż ą ą

 P.  Król  uzupełniła,  i  głosowanie  bezwzgl dn  wi kszo ci  głosów  jest  głosowaniemż ę ą ę ś ą  

pozytywnym.

  P. Pohoska skonstatowała, e w drugiej turze wygrał p. Kołodziej.ż

 Przewodnicz cy zaproponował powtórzenie dogrywki z powodu protestu zło onego przez p.ą ż  

Mazuraka.

  P. Pohoska zaznaczyła, i  ów protest musi być uzasadniony, a p. Król twierdzi, e nie jest.ż ż

  P. Mazurak wyja nił, i  zło ył protest, poniewa  o pewnych sprawach Radni dowiedzieli si  poś ż ż ż ę  

dokonaniu czynno ci głosowania, a zgodnie z jego zasadami, powinni wiedzieć o tym przedś  

rozpocz ciem.ę

  Przewodnicz cy oznajmił, e dlatego te  proponuje powtórzyć dogrywk  głosowania.ą ż ż ę

  P. Pohoska skwitowała, i  nie zgadza si .ż ę

 Z  kolei  p.  Machnica  poprosił  o  troch  zdrowego  rozs dku,  argumentuj c,  e  skoro  ktoę ą ą ż ś 

otrzymał 6 głosów, a kto  – 5, a dwóch Radnych skre liło dwie osoby, to – logicznie my l c –ś ś ś ą  

jedna osoba otrzymała 6 głosów, druga – 5, a dwóch Radnych nie wybrało adnej kandydatury.ż

P. Machnica podkre lił, i  głosowanie jest wa ne i nie ma adnych przesłanek, by je powtórzyć.ś ż ż ż

 P.  Król  odczytała  kolejny  komentarz  w  tej  kwestii:  W  wyborach  na  przewodnicz cego  ią  

wiceprzewodnicz cego nie mo e być mowy o głosach niewa nych, podobnie bowiem jak wą ż ż  

głosowaniu jawnym, radni oddaj  głos „za”, „przeciw”, i „wstrzymuj cy si ”. Tak zwane głosyą ą ę  

niewa ne na przykład przedarta karta do głosowania, stanowi  głos „wstrzymuj cy si ”.ż ą ą ę

Radca Prawny powtórzyła, e bezwzgl dna wi kszo ć to głosowanie pozytywne.ż ę ę ś

 Burmistrz dodał, i  dwie osoby nie zaakceptowały adnego z kandydatów, a ich decyzj  nale yż ż ę ż  

uszanować.

  P. Tyrawa chciał wiedzieć, czy był to wa ny głos.ż

  P. Ujma odpowiedziała, e tak, lecz na nikogo nie wskazywał. ż

  P. Machnica zapytał, czy mo e powiedzieć, jak wygl dała karta do głosowania.ż ą

  P. Król nie udzieliła odpowiedzi.

  P. Pohoska przypomniała, i  ona ju  to powiedziała. ż ż
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  P. Machnica stwierdził, e skoro na karcie s  „iksy” przy jednym i drugim nazwisku, to trudnoż ą  

przychylić si  do jej wa no ci w adn  stron , poniewa  głosuj cy Radny miał jeden głos, aę ż ś ż ą ę ż ą  

oddał dwa, czyli Komisja mo e uznać, e nie dokonał wyboru adnego kandydata. P. Machnicaż ż ż  

zaznaczył, i  Komisja uwa a, e głosy wa ne rozstrzygn ły dogrywk  – 6 osób było za jednymż ż ż ż ę ę  

kandydatem. Reasumuj c -  wi ksza ilo ć osób wybrała p.  Kołodzieja,  tote  głosowanie  jestą ę ś ż  

całkowicie zgodne z prawem. 

  Przewodnicz cy ogłosił 5 minut przerwy.ą

11:01-11:08 – przerwa.

Przewodnicz cy – argumentuj c, i  były w tpliwo ci odno nie sposobu przeprowadzeniaą ą ż ą ś ś  

dogrywki  głosowania  –  zło ył  wniosek  o  jej  powtórzenie.  W  głosowaniu  udział  wzi ło  12ż ę  

Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p. Nowicki) – 8 było „za”, 4 osoby wstrzymały si  od głosu.ą ę  

Wniosek został przyj ty.ę

  Przewodnicz cy poprosił Komisj  Skrutacyjn  o przygotowanie kart do głosowania w sprawieą ę ą  

dogrywki.

  P. Tyrawa poprosił o omówienie trybu głosowania przed przyst pieniem do niego.ą

11:09-11:17 – przerwa.

  P. Klepacz zasugerowała, by Radni pytali, je li czego  nie wiedz , przypominaj c, e wolnoś ś ą ą ż  

oddać tylko jeden głos, nie mo na bowiem popierać dwóch kandydatów.ż

 P.  Król  wyja niła,  i  jest  drugi  etap  pierwszego  głosowania,  w  wyniku  którego  dwóchś ż  

kandydatów otrzymało równ  ilo ć  głosów,  aby  mo na było  przej ć  do drugiej  tury,  nale yą ś ż ś ż  

rozstrzygn ć  pomi dzy  tymi  dwoma kandydatami,  który  z  nich  dotrze  do  głosowania  z  p.ą ę  

Bierowskim.  Nie  ma  okre lonych zasad,  a  przyj ty  zwyczaj  wskazuje,  e  kandydat  maj cyś ę ż ą  

najwi ksz  ilo ć głosów przejdzie do drugiej tury.ę ą ś

  Przewodnicz cy poprosił o rozdanie kart do głosowania. ą

 Po oddaniu głosów przez Radnych, Przewodnicz cy odczytywał ich nazwiska w kolejno cią ś  

alfabetycznej, a ci wrzucali karty do urny. 

11:21-11:29 – przerwa.

 P.  Ujma  odczytała  protokół  z  powtórnego  głosowania  pomi dzy  p.  Mazurakiem  a  p.ę  

Kołodziejem (zał cznik nr 14) odno nie wyłonienia kandydata,  który przejdzie do II  tury –ą ś  

obydwaj Radni otrzymali równ  ilo ć głosów (po 6).  ą ś

 P. Pohoska zło yła wniosek o przerwanie głosowania oraz odło enia go na kolejn  Sesj , czyli oż ż ą ę  

zdj cie tego punktu z porz dku obrad.ę ą

 P. Król oznajmiła, i  teraz potrzebna jest bezwzgl dn  wi kszo ć ustawowego składu Rady,ż ę ą ę ś  

czyli 8 osób dla poparcia wniosku.
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Przewodnicz cy  poddał  go  pod  głosowanie.  Na  sali  obecnych  było  13  Radnychą  

(nieobecni: p. Ł giewka, p. Nowicki) - 7 było „za”, 3 „przeciw”, 2 wstrzymało si  od głosu. Wą ę  

głosowaniu nie wzi ła udziału 1 osoba.ę

Przewodnicz cy  zdecydował  o  powtórzeniu  głosowania  nad  przyj ciem  wniosku  p.ą ę  

Pohoskiej o usuni cie z porz dku obrad wyboru Wiceprzewodnicz cego. Wzi ło w nim udziałę ą ą ę  

13  Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Nowicki)  -  5  było  „za”,  4  „przeciw”,  4  osobyą  

wstrzymały si  od głosu. Wniosek został odrzucony.ę

  Przewodnicz cy poprosił Komisj  Skrutacyjn  o przygotowanie kart do głosowania.ą ę ą

11:35-11:39 – przerwa.

 Po  rozdaniu  kar  oraz  oddaniu  głosów  przez  Radnych,  Przewodnicz cy  odczytywał  ichą  

nazwiska w kolejno ci alfabetycznej, a ci wrzucali karty do urny.ś

 Nast pnie  Przewodnicz cy  poprosił  Komisj  Skrutacyjn  o  przeliczenie  głosów  orazę ą ę ą  

sporz dzenie protokołu. ą

11:40-11:45 – przerwa.

  P. Ujma odczytała protokół z drugiego etapu I tury głosowania w celu wyłonienia kandydata z 

najwi ksz  ilo ci  głosów (zał cznik nr 15) – p. Mazurak otrzymał 6, p. Kołodziej - 7. Do II turyę ą ś ą ą  

głosowania przeszedł p. Kołodziej. 

11:46-11:51 – przerwa. W dalszej cz ci obrad nie uczestniczył p. Mazurak.ęś

 Rozdano  karty  do  głosowania,  a  Przewodnicz cy  w  kolejno ci  alfabetycznej  odczytywałą ś  

nazwiska Radnych, którzy wrzucali do urny karty z oddanymi głosami.

 Nast pnie  Przewodnicz cy  poprosił  Komisj  Skrutacyjn  o  przeliczenie  głosów  orazę ą ę ą  

sporz dzenie protokołu z głosowania.ą

11:54-12:02 – przerwa.

  P. Ujma odczytała protokół z II tury głosowania, w której udział wzi li p. Bierowski oraz p.ę  

Kołodziej (zał cznik nr 16) – aden z kandydatów nie otrzymał bezwzgl dnej wi kszo ci głosów,ą ż ę ę ś  

tote  niezb dne było przeprowadzenie kolejnego głosowania.ż ę

  Przewodnicz cy poprosił o ponowne przygotowanie kart.ą

12:03-12:09 – przerwa.

 Po  rozdaniu  kart  do  głosowania,  Przewodnicz cy  odczytywał  w  kolejno ci  alfabetyczneją ś  

nazwiska Radnych, a ci wrzucali do urny karty z oddanymi głosami. 
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Nast pnie  Przewodnicz cy  poprosił  Komisj  Skrutacyjn  o  przeliczenie  głosów  orazę ą ę ą  

sporz dzenie protokołu. ą

12:11-12:17 – przerwa.

 P.  Ujma  odczytała  protokół  z  drugiego  etapu  II  tury  głosowania  (zał cznik  nr  17)  –  p.ą  

Bierowski  otrzymał  4  głosy,  a  p.  Kołodziej,  który  uzyskał  7  głosów  został 

Wiceprzewodnicz cym Rady Miejskiej. ą

 P. Król oznajmiła, i  wyboru dokonano w głosowaniu tajnym, co wymaga potwierdzenia wż  

formie uchwały,  któr  nale y przegłosować zwykł  wi kszo ci  głosów, a ma ona charakterą ż ą ę ś ą  

deklaratoryjny.

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wyboruą  

Wiceprzewodnicz cego  Rady  Miejskiej  w  Kowarach.  Wzi ło  w  nim  udział  12  Radnychą ę  

(nieobecni: p. Ł giewka, p. Mazurak, p. Nowicki). Uchwała nr XXXVII/183/09 przyj ta zostałaą ę  

11 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ą ę

Ad. 6 a)Rozpatrzenia skargi Pani Krystyny Koralewskiej na działanie Dyrektor Zarz duą  

Eksploatacji Zasobów Komunalnych w Kowarach.

  P. Ujma wyja niła, czego dotyczyła skarga.ś

 P.  Tyrawa  skonstatował,  e  nie  zgadza  si  z  uzasadnieniem Komisji,  gdy  po  dokładnymż ę ż  

przeanalizowaniu tre ci skargi, sposobu wpłat, terminów powiadamiania, nale y stwierdzić, iś ż ż 

p. Koralewska miała wiadomo ć posiadania długu, a dowodem na to, e była informowana oś ś ż  

zmianie wysoko ci czynszu, s  zmieniaj ce si  kwoty wpłat. Radny skwitował, i  nawet zarzut,ś ą ą ę ż  

e  Burmistrz nie zareagował jest  bezzasadny, poniewa  skar ca otrzymała zawiadomienie,ż ż żą  

dlaczego i w jakim trybie zastosowano okres wypowiedzenia.

P.  Tyrawa  –  omówiwszy  dokładnie  rzeczon  skarg  -  powtórzył,  i  jego  zdaniem  jestą ę ż  

bezzasadna.

 P.  Machnica  zaznaczył,  e  nie  podwa a rozumowania  p.  Tyrawy,  niemniej  uczestnicz c  wż ż ą  

spotkaniu z p. Koralewsk  oraz Dyrektor ZEZK, pytał, czy skar ca otrzymała jakiekolwieką żą  

wyliczenie nale no ci za zajmowane mieszkanie – okazało si , i  nie ma w dokumentacji nic, coż ś ę ż  

potwierdzałoby ów fakt, tote  Radny uwa a skarg  za zasadn .ż ż ę ą

 P.  Tyrawa  oznajmił,  e  dokonuj c  wpłat  p.  Koralewska  musiała  wiedzieć,  i  ma  jeszczeż ą ż  

zaległo ci za stycze  i luty. Radny stwierdził, e nie wyobra a sobie sytuacji, i  kto  wiadomieś ń ż ż ż ś ś  

nie  płaci  za  te  dwa miesi ce,  a  skar y  si  z  Zarz dc ,  dodaj c  jednocze nie,  e  ka dy  maą ż ę ą ą ą ś ż ż  

obowi zek  zapłaty  –  zgodnie  z  umow  najmu  –  podatku  od  nieruchomo ci  lub  opłatyą ą ś  

czynszowej. P. Tyrawa podkre lił, i  nie dociera do niego, e kto  wiadomie za te dwa miesi ceś ż ż ś ś ą  

nie zapłacił.

  P. Machnica powtórzył, i  skar ca nie otrzymała wyliczenia, a ZEZK nie wyst pił o nale no ćż żą ą ż ś  

za te dwa czynsze z konkretnym pismem.

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  
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Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Mazurak,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXXVII/184/09ą  

przyj ta została 7 głosami „za”, przy 2 „przeciw” i 3 „wstrzymuj cych si ”.ę ą ę

b)Rozpatrzenia  skargi  Pana  Zbigniewa  Pawlaka  na  bezczynno ć  Dyrektor  Zarz duś ą  

Eksploatacji Zasobów Komunalnych w Kowarach.

  P. Ujma wyja niła przyczyny uznania przez Komisj  Rewizyjn  skargi za bezzasadn .ś ę ą ą

  P. Kołodziej zapytał, dlaczego ZEZK – skoro istniało zagro enie ycia – przez tyle miesi cy nież ż ę  

podj ł  adnych  działa ,  zaznaczaj c,  e  potwierdza  to  opieszało ć  Zarz du,  o  czym ludzieą ż ń ą ż ś ą  

zawsze mówi .ą

Przewodnicz cy poddał pod głosowanie niniejszy projekt.  Na sali obecnych było 12ą  

Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Mazurak,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXXVII/185/09ą  

przyj ta została 7 głosami „za”, przy 2 „przeciw” oraz 2 „wstrzymuj cych si ”. W głosowaniuę ą ę  

nie wzi ła udziału 1 osoba. ę

c)Rozpatrzenia  skargi  Pani  Marii  Gajewskiej  na  bezczynno ć  Burmistrza  Miastaś  

Kowary.

 P. Ujma oznajmiła, i  skarga jest zasadna z powodu opieszało ci urz dnika, który po trzechż ś ę  

miesi cach zaj ł si  spraw . ą ą ę ą

Przewodnicz cy poddał pod głosowanie niniejszy projekt.  Na sali obecnych było 12ą  

Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Mazurak,  p.  Nowicki)  -  8  było  „za”,  1  „przeciw”,  2ą  

wstrzymało si  od głosu. W głosowaniu nie wzi ła udziału 1 osoba.ę ę

Przewodnicz cy – zdecydowawszy o powtórzeniu głosowania – poddał ponownie podą  

głosowanie niniejszy projekt.  Wzi ło w nim udział  12 Radnych (nieobecni:  p.  Ł giewka, p.ę ą  

Mazurak,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXXVII/186/09  przyj ta  została  9  głosami  „za”,  przy  1ę  

„przeciw” oraz 2 „wstrzymuj cych si ”.ą ę

 

d)Uchwalenia  regulaminu  okre laj cego  wysoko ć  oraz  szczegółowe  warunkiś ą ś  

przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysług  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  zaę  

warunki pracy, wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe i godziny dora nych zast pstwź ę  

oraz nagród ze specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i w 

przedszkolu prowadzonych przez Gmin  Kowary w roku 2009.ę

  P. Klepacz poprosiła o zgłaszanie uwag do projektu.

  Przewodnicz cy zaznaczył, e Komisja O wiaty i Kultury szczegółowo go omawiała.ą ż ś

  P. Tyrawa zło ył wniosek o wykre lenie w paragrafie 7 ust p 5 słowa: ż ś ę „wysoko ć”. ś Natomiast 

w paragrafie 10 ust p 5 Radny zaproponował zapis w brzemieniu:ę  „Wnioski o nagrod  organuę  

prowadz cego  oraz  wniosek  o  przyznanie  nagrody  Dyrektora  szkoły  powinien  byćą  

zaopiniowany przez Rad  Pedagogiczn , Rad  Rodziców i Zakładow  Organizacj  Zwi zkowę ą ę ą ę ą ą  

działaj c  w szkole”.ą ą

 P.  Klepacz wyja niła,  i  wnioski te rozpatrywano podczas posiedzenia Komisji  -  w wynikuś ż  
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głosowania odrzucono je.

 P.  Tyrawa stwierdził,  e  pierwszy  zapis  jest  pozostało ci  po poprzednich  opracowaniachż ś ą  

regulaminu.  Obecnie  słowo  „wysoko ć”ś  traci  swój  sens,  dlatego  te  Radny  zaproponowałż  

zmian  zapisu na: ę „Dodatki funkcyjne przyznaje dyrektor.”

  P. Kosowski dodał, i  dyrektor ustala sam fakt ich przyznania, a nie wysoko ć.ż ś

Przewodnicz cy poddał pod głosowanie wniosek p. Tyrawy o wykre lenie w paragrafieą ś  

7 ust p 5 słowa:  ę „wysoko ć”.  ś Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p.ę ą  

Mazurak, p. Nowicki) – 4 było „za”, 6 „przeciw”, 2 osoby wstrzymały si  od głosu. Wniosekę  

został odrzucony.

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  wniosek  p.  Tyrawy  o  zmian  zapisu  wą ę  

paragrafie  10  ust p  5  na:  ę „Wnioski  o  nagrod  organu  prowadz cego  oraz  wniosek  oę ą  

przyznanie nagrody Dyrektora szkoły powinien być zaopiniowany przez Rad  Pedagogiczn ,ę ą  

Rad  Rodziców i Zakładow  Organizacj  Zwi zkow  działaj c  w szkole”. ę ą ę ą ą ą ą Wzi ło w nim udziałę  

12 Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p. Mazurak, p. Nowicki) – 10 było „za”, 1 „przeciw”, 1ą  

osoba wstrzymała si  od głosu. Wniosek został przyj ty.ę ę

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Mazurak,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXXVII/187/09ą  

przyj ta została 11 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ę ą ę

 

e)Zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej.

  P. Ujma odczytała plan pracy Komisji.

Przewodnicz cy poddał pod głosowanie  niniejszy  projekt.  Na sali  obecnych było  12ą  

Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Mazurak,  p.  Nowicki).ą  Uchwała  nr  XXXVII/188/09 

przyj ta została 11 głosami „za”. W głosowaniu nie wzi ła udziału 1 osoba.ę ę

f)Bud etu Miasta Kowary na 2009 rok.ż

 P. Nawalaniec, Skarbnik Miasta - zaznaczywszy, e przedstawiony bud et Miasta został opartyż ż  

na prowizorium zaakceptowanym zarówno przez Rad , jaki i Regionaln  Izb  Obrachunkow  –ę ą ę ą  

omówiła jego zało enia.ż

 P.  Pohoska poinformowała,  i  Komisja  Bud etu,  Planowania  i  Finansów pracowała  bardzoż ż  

długo nad owym projektem, przy współpracy z Zast pc  Skarbnika oraz Skarbnikiem. Zostałę ą  

on oceniony pozytywnie – 3 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”. ą ę

 P.  Klepacz  przypomniała,  e  na  posiedzeniu Komisji  O wiaty  i  Kultury  podj to  wniosek  oż ś ę  

pozostawieniu w zał czniku nr 3 kwoty 100 tys. zł na modernizacj  sali sportowej przy ul.ą ę  

Wiejskiej,  jednak e  z  zastrze eniem,  i  rodki  te  nie  zostan  wykorzystane  w  cało ci.ż ż ż ś ą ś  

Mianowicie 50% przeznaczone b dzie na inne potrzeby zwi zane z inwestycjami w Mie cie.ę ą ś  

Radna podkre liła, e takie zobowi zanie podj li Burmistrz oraz Skarbnik.ś ż ą ę

 P.  Kołodziej  zauwa ył,  i  brakuje  wyliczenia  kosztów utrzymania  sali  w kolejnych  latach,ż ż  

zaznaczaj c, e ma olbrzymie w tpliwo ci, gdy  w Kowarach s  trzy sale.ą ż ą ś ż ą

 Burmistrz  wyja nił,  i  kwota  ta  wynika  z  zapisów Wieloletniego  Planu Inwestycyjnego,  aś ż  
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wykorzystana zostanie tylko cz ć niezb dna do przygotowania dokumentacji na remont tegoęś ę  

budynku, by mo na było starać si  o rodki unijne lub od Marszałka.ż ę ś

 Natomiast  p.  Machnica zapytał,  na jakiej  podstawie podano kwot  450 tys.  zł  na remontę  

Urz du Miejskiego.ę

  Burmistrz odparł, e wynika to z kalkulacji sporz dzonej przez profesor z Krakowa, dodaj c,ż ą ą  

i  dzi  pracownicy ko cz  przygotowywać wniosek do Marszałka o rodki na renowacj  saliż ś ń ą ś ę  

konferencyjnej oraz klatki schodowej. Z wnioskiem wyst pi równie  Szkoła Podstawowa Nr 1.ą ż

  P. Nowosielski – przyznaj c, e inicjatywa zwi zana z budow  kompleksu boisk „Orlik 2012”ą ż ą ą  

jest słuszna – oznajmił, i  nie słyszał o gminie, która „zmie ciłaby si ” w kosztach 1 mln zł.ż ś ę  

Radny podkre lił, e Kowarom te  si  to nie uda, pytaj c jednocze nie, co wtedy si  stanie.ś ż ż ę ą ś ę

  Burmistrz zapewnił, i  nie zrezygnuje z owego przedsi wzi cia, które b dzie słu yło dzieciomż ę ę ę ż  

i młodzie y przez wiele lat, a je li b dzie to konieczne, Gmina we mie kredyt. ż ś ę ź

Przewodnicz cy poddał pod głosowanie niniejszy projekt. Wzi ło w nim udział wzi ło 12ą ę ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Mazurak,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXXVII/189/09ą  

przyj ta została jednogło nie. ę ś

 Burmistrz  podzi kował  wszystkim  osobom  bior cym  udział  w  konstruowaniu  bud etu,  aę ą ż  

przede wszystkim p. Ławerowi, który tworzył go od pocz tku.ą

 

g)Upowa nienia  Dyrektora  Miejskiego  O rodka  Pomocy  Społecznej  w  Kowarach  doż ś  

podejmowania działa  wobec dłu ników alimentacyjnych.ń ż

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.   Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Mazurak,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXXVII/190/09ą  

przyj ta została jednogło nie.ę ś

Ad. 7  P. Ujma – odczytawszy sprawozdanie z działalno ci Komisji Rewizyjnej w 2008ś  

roku (zał cznik nr 18) - poprosiła Przewodnicz cego oraz Radnych o zastanowienie si , ktoą ą ę  

mógłby doł czyć do składu Komisji, gdy  p. Kołodziej od dzi  nie b dzie jej Członkiem.ą ż ś ę

 P.  Tyrawa  zapytał,  czy  byłoby  mo liwe  uzupełnianie  zawiadomie  o  zmianie  czynszu,ż ń  

wypowiedzeniu, umowy najmu o informacje dotycz ce nadpłaty lub niedopłaty – tak, jak jest wą  

przypadku rozliczania wody.

 P.  Ujma  oznajmiła,  e  ZEZK  o  podwy ce  opłat  za  wod  i  cieki  poinformował  poprzezż ż ę ś  

anonimowe zawiadomienia rozwieszone w klatkach schodowych.

  Burmistrz stwierdził, i  obowi zkiem operatora jest powiadomienie wszystkich o aktualnychż ą  

stawkach i zostało to ogłoszone w mediach przez Spółk . Burmistrz zaznaczył, e nie wie, czyę ż  

ZEZK powiadomił o tym – zapewniaj c, i  zorientuje si .ą ż ę

Natomiast – nawi zuj c do danych, czy kto  zalega z opłatami za lokal mieszkalny, u ytkowyą ą ś ż  

lub  gara  –  Burmistrz  stwierdził,  e  obowi zkiem  ka dego  jest  płacić  na  bie co  orazż ż ą ż żą  

sprawdzać wysoko ć wpłat i stan konta, a ZEZK powinien to monitorować, gdy  zgodnie zś ż  

uchwał  Rady Miejskiej, po 3 miesi cach niedokonywania wpłat mo e nast pić wypowiedzenieą ą ż ą  

umowy  najmu.  Burmistrz  przyznał,  i  były  zaniedbania  w  tej  kwestii,  lecz  zostało  toż  
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uregulowane i firma prawnicza wysyła wezwania, st d jest tyle skarg.ą

  P. Tyrawa uzupełnił, e informacja, o któr  wnosi mogłaby si  pojawiać na zawiadomieniach oż ą ę  

zmianie stawek czynszu.

  Burmistrz zapowiedział, i  zapyta o to Dyrektor ZEZK.ż

  P. Klepacz poprosiła Burmistrza, aby zwrócił si  do KSWiK o utworzenie w Mie cie punktu, wę ś  

którym mo na by dokonywać wpłat za wod  i cieki.ż ę ś

  Burmistrz zaznaczył, e stale naciska si  na Spółk , by obni ała koszty, a przyjmowanie opłatż ę ę ż  

oznaczałoby konieczno ć zatrudnienia dodatkowej osoby.ś

  P. Klepacz oznajmiła, i  mógłby to być jeden dzie  w tygodniu, a oddelegowano by osob  już ń ę ż 

zatrudnion  w KSWiK.ą

  Burmistrz odparł, e porozmawia na ten temat z Prezesem Zarz du Spółki.ż ą

  P. Kołodziej poprosił o interwencj  odno nie le działaj cych lamp ulicznych w Krzaczynie.ę ś ź ą

 P.  Bierowski  –  nawi zuj c  do  podj tej  uchwały  w  sprawie  skargi  na  Dyrektor  ZEZK  –ą ą ę  

zaproponował,  aby  urz dzenia  zainstalowane  samowolnie  przez  skar cego,  natychmiastą żą  

przestały działać.  

 Burmistrz  poinformował,  i  ów  mieszkaniec  w  wyniku  ekspertyzy  kominiarskiej  dokonałż  

wszelkich zmian.

 P.  Kołodziej  –  podzi kowawszy  za  wybranie  go  na  Wiceprzewodnicz cego  –  oznajmił,  eę ą ż  

postara si  sprostać temu zadaniu, przy pomocy Radnych oraz Przewodnicz cego, zapewniaj cę ą ą  

równie , i  na pewno znajdzie czas na pełnienie obowi zków.   ż ż ą

Nast pnie - jako e nie było wi cej spraw wymagaj cych omówienia – Przewodnicz cy oę ż ę ą ą  

13:40 zamkn ł XXXVII Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach. ą ę

Protokół sporz dziła:                                                              Przewodnicz cyą ą

Sylwia W troba                                                             Rady Miejskiej w Kowarach    ą
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